

## Scholars and Industry Experts Gathered at CPCE Conferences to Share Knowledge and Experiences

In the 2017/18 academic year, CPCE and its educational units of HKCC and SPEED had organised or co-hosted a number of professional conferences and seminars to facilitate the sharing of knowledge and industry experiences.

### CPCE Health Conference 2018

Themed “Quality Health Care for All: Through People, Technology, Patient Empowerment and Sustainable Financing System”, the CPCE Health Conference was organised by SPEED and HKCC in collaboration with Hong Kong College of Health Service Executives on 12 January 2018.

The Conference assembled over 40 academics and experts from Australia, the Chinese mainland, Hong Kong, Scotland, Singapore and Malaysia to present their research papers. Attracting around 200 participants, the event served to generate fruitful dialogue and future collaboration on various health care issues pertaining to people management, health care technology, sustainable financing system, and patient empowerment.



The officiating guests Dr Chui Tak-yi, JP (5th from left), the Under Secretary for Food and Health of the HKSAR Government and Prof. Peter Yuen (4th from left), Dean of CPCE, and plenary session speakers (from left) Dr Hubert Chan, JP, from HKC International Holdings Limited, Dr Ben Fong from SPEED, Dr Zhang Hui from Sun Yat-sen University, Guangzhou, Dr the Honourable Lam Ching-choi, BBS, JP, from Haven of Hope Christian Service, Dr Liu Shao-haei from Hong Kong College of Health Service Executives, Dr Liang Zhanming from La Trobe University, Dr Francesca Quattri from Jiangsu University, and Dr Sabrina Luk from Nanyang Technological University, at CPCE Health Conference 2018.

CPCE 醫護研討會2018主禮嘉賓香港特區政府食物及衛生局副局長徐德義醫生JP(左五)及CPCE院長阮博文教授(左四)，與主禮演講嘉賓(左起)香港通訊器材有限公司陳重義博士JP、SPEED方玉輝醫生、廣州中山大學張慧博士、基督教靈實協會林正財議員BBS, JP、香港醫務行政學院劉少懷醫生、拉籌伯大學Liang Zhanming博士、江蘇大學Francesca Quattri博士和南洋理工大學陸貞元博士。

### Joint International Seminar on Health Care Reform in Asia-Pacific

The Joint International Seminar on Health Care Reform in Asia-Pacific, held on 30 November 2017 in Thailand, brought together experts from Australia, Hong Kong and Thailand to share their views on the health care systems in their respective countries or regions. CPCE, as one of seminar co-hosts, was represented by Prof. Peter Yuen, Dean of the College, who delivered a speech on “Health and Long Term Care Systems Reform before and after the Change of Sovereignty: Implications and the Way Forward”.



Speakers of the Joint International Seminar on Health Care Reform in Asia-Pacific included (from left, front row) Dr Phudith Tejavaddhana and Prof. David Briggs from Naresuan University, Thailand, Prof. Peter Yuen from CPCE, Dr Liu Shao-haei from Hong Kong College of Health Service Executives.

亞太地區醫療改革聯合國際論壇的講者包括(前排左起)泰國Naresuan University的Phudith Tejavaddhana博士和David Briggs教授、CPCE阮博文教授及香港醫務行政學院劉少懷醫生。

## CPCE 論壇雲集學者和業界專家 分享知識和經驗

於2017/18學年，CPCE及轄下教學單位HKCC及SPEED以主辦或協辦單位形式，安排了多場專業論壇和研討會，藉以交流知識和業界經驗。

### CPCE醫護研討會2018

於2018年1月12日舉行的CPCE醫護研討會2018，由SPEED及HKCC與香港醫務行政學院合辦，主題為「全民享用優質醫療服務：從人才、科技、病人自主及可持續融資」。

研討會匯聚了逾40位來自澳洲、中國內地、香港、蘇格蘭、新加坡和馬來西亞的學者和專家發表研究論文。是次活動吸引了約200位參加者，就人才管理、醫療科技、可持續融資和病人自主的醫療課題，進行了充實的對話，並開啟了未來的合作路向。

The officiating guests Dr Chui Tak-yi, JP (5th from left), the Under Secretary for Food and Health of the HKSAR Government and Prof. Peter Yuen (4th from left), Dean of CPCE, and plenary session speakers (from left) Dr Hubert Chan, JP, from HKC International Holdings Limited, Dr Ben Fong from SPEED, Dr Zhang Hui from Sun Yat-sen University, Guangzhou, Dr the Honourable Lam Ching-choi, BBS, JP, from Haven of Hope Christian Service, Dr Liu Shao-haei from Hong Kong College of Health Service Executives, Dr Liang Zhanming from La Trobe University, Dr Francesca Quattri from Jiangsu University, and Dr Sabrina Luk from Nanyang Technological University, at CPCE Health Conference 2018.

CPCE 醫護研討會2018主禮嘉賓香港特區政府食物及衛生局副局長徐德義醫生JP(左五)及CPCE院長阮博文教授(左四)，與主禮演講嘉賓(左起)香港通訊器材有限公司陳重義博士JP、SPEED方玉輝醫生、廣州中山大學張慧博士、基督教靈實協會林正財議員BBS, JP、香港醫務行政學院劉少懷醫生、拉籌伯大學Liang Zhanming博士、江蘇大學Francesca Quattri博士和南洋理工大學陸貞元博士。

### 亞太地區醫療改革聯合國際論壇

於2017年11月30日，在泰國舉行的亞太地區醫療改革聯合國際論壇雲集了來自澳洲、香港和泰國的專家，就其各自國家或地區的醫療體系分享見解。CPCE是論壇的其中一個協辦單位，院長阮博文教授代表學院發表演說，題為「主權移交前後的醫療服務及長期護理的制度改革：影響及未來路向」。



Representatives of 32 tertiary institutions from the Chinese mainland, Taiwan, Hong Kong and Macau joined the 18th CSFCE. 來自中國內地、台灣、香港和澳門的32所大專院校代表參加第18屆海峽兩岸繼續教育論壇。

### The 18th Cross-Strait Forum on Continuing Education

The 18th Cross-Strait Forum on Continuing Education (CSFCE) was organised by SPEED on 14 and 15 December 2017 to provide a platform for exchange of views on the opportunities, challenges and development trends of continuing education in the era of big data and digital media. The Forum was participated by nearly 130 representatives of 32 tertiary institutions from the Cross-Strait Four Regions.

### 第18屆海峽兩岸繼續教育論壇

SPEED於2017年12月14及15日舉辦第18屆海峽兩岸繼續教育論壇，為探討持續教育界於大數據和數碼媒體時代所面對的機遇、挑戰以及發展趨勢，提供了一個知識交流的平台。是次論壇共吸引了兩岸四地32間大專院校近130名代表參與。



(Front row) Prof. Ian Thomson (2nd from left) from University of Birmingham, UK, Prof. Peter Yuen (4th from left) and Prof. Chiu (4th from right) from CPCE, Dr Jack Lo (centre) and Dr Artie Ng (left) from SPEED, took a group photo with the plenary session speakers, and representatives of CPCE, SPEED and supporting organisations at the opening ceremony of CSEAR North-Asia Hong Kong Conference 2017.

(前排)英國伯明翰大學 Ian Thomson 教授(左二)、CPCE 阮博文教授(左四)及趙之理教授(右四)、SPEED羅文強博士(中)及吳偉昌博士(左)連同主禮演講嘉賓以及 CPCE、SPEED 和支持機構的代表，在 CSEAR 北亞區香港研討會 2017 開幕禮上合照。

### CSEAR North-Asia Hong Kong Conference 2017

The CSEAR North-Asia Hong Kong Conference 2017 themed “From Social and Environmental Accounting to Sustainability Accounting and Responsible Investment: Emerging Research Agendas” was organised by SPEED in collaboration with the Centre for Social and Environmental Accounting Research, University of St. Andrews, UK, on 4 and 5 December 2017. The Conference, funded by the Research Grants Council of the HKSAR Government under the Inter-Institutional Development Scheme (Ref: UGC/IIDS24/B02/16).

### CSEAR 北亞區香港研討會 2017

2017年12月4及5日，SPEED 與英國聖安德魯斯大學轄下的社會及環境會計研究中心合辦CSEAR 北亞區香港研討會 2017，主題為「從社會和環境會計到可持續發展會計和責任投資：當前的研究議程」。此研討會由香港特區政府研究資助局跨院校發展計劃資助(檔案編號：UGC/IIDS24/B02/16)。



Researchers of the project, “Recent Developments in Business Analytics and New Research Directions”, including Dr Amanda Chu (6th from left), Assistant Professor of Hang Seng Management College (HSMC) (Principal Investigator) and Dr Marcus Liu, SPEED Lecturer (left) (Co-Investigator), were joined by scholars from Japan, Korea and Taiwan to share their insights in financial and economic analytics.

「商業分析的最新發展及研究方向」項目的研究員，包括恒生管理學院助理教授朱文英博士(首席研究員)(左六)及SPEED講師廖添誠(副研究員)(左)，聯同來自日本、韓國及台灣的學者，就財務及經濟分析議題分享真知灼見。

### Workshop on Financial and Economic Analytics

A workshop themed “Recent Developments in Business Analytics and New Research Directions” was concluded successfully on PolyU HHB Campus on 9 March 2018. The workshop was funded by an IIDS project (UGC/IIDS14/P01/17) that was undertaken jointly by HSMC, SPEED and OpenU.

### 金融及經濟分析工作坊

於2018年3月9日，題為「商業分析的最新發展及研究方向」工作坊於理大紅磡灣校園圓滿結束。工作坊獲跨院校發展項目資助(檔案編號：UGC/IIDS14/P01/17)，由恒生管理學院、SPEED及香港公開大學合作進行。



(From right) Prof. Peter Yuen from CPCE, Prof. Hwang Jung Hye from Hanyang University, Korea, Dr Sabrina Luk from Nanyang Technological University, Singapore, and Dr Ben Fong and Dr Simon Cheung from SPEED shared their scholarly views on health financing issues.

(右起) CPCE 阮博文教授、韓國漢陽大學 Hwang Jung Hye 教授、新加坡南洋理工大學陸貞元博士、SPEED 方玉輝醫生及張晉元博士就醫護融資交流意見。

### “International Health Financing Systems and Current Issues” Seminar

On 9 June 2018, the seminar was jointly held by CPCE, Hanyang University of Korea, Hong Kong College of Nursing and Health Care Management and The Hong Kong College of Health Service Executives to explore the recent developments of health financing systems in Hong Kong, Korea and Singapore.

### 「國際醫護融資制度及現況」研討會

於2018年6月9日，CPCE、韓國漢陽大學、香港護理及衛生管理學院，以及香港醫務行政學院合辦研討會，探討香港、韓國及新加坡的醫護融資制度發展情況。